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Аннотация 

В статье сделана подборка материалов из препринта доклада В. Т. Вдови-

цына на заседании Ученого совета Отдела ММАНИП (математических методов ав-

томатизации научных исследований и проектирования) Карельского филиала АН 

СССР 4 мая 1990 года.  

Спустя 26 лет представляется, что доклад оказал большое влияние на фор-

мирование основных направлений исследований и разработок нынешнего Инсти-

тута прикладных математических исследований КарНЦ РАН, являющегося преем-

ником Отдела ММАНИП. 

Ключевые слова: экспертные системы, компьютеризация профессиональ-

ных знаний. 
  

                                                           

1 Подготовлено к публикации А.А. Печниковым (http://www.krc.karelia.ru/HP/pechnikov). 

http://www.krc.karelia.ru/HP/pechnikov/
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Abstract 

This paper presents the selected materials from the preprint of Vladimir Vdo-

vitsyn’s Report at the Meeting of the Academic Council of the Department of Mathe-

matical Methods of Scientific Research and Design Automation (MMSRDA Depart-

ment), Karelian Branch of the USSR Academy of Sciences on May 4, 1990. 

After 26 years, it appears that the Report had a great influence on the formation 

of the main research and development areas of the present Institute of Applied Math-

ematical Research of the Karelian Research Centre, Russian Academy of Sciences, 

which is the successor to the MMSRDA Department. 

Keywords: expert system, computerization of professional knowledge. 

 
  


